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Budova bývalé odborné dětské léčebny 
v Choceradech po dlouhé době, kdy nebyla 
nijak využita, od začátku října nepřehléd�
nutelně prochází velkými stavebními úpra�
vami. Změny se chystaly už od ledna 2015, 
kdy léčebnu dostalo do užívání od Středo�
českého kraje Dětské centrum Strančice. 
Po přestavbě a kompletní rekonstrukci tu 
vznikne zdravotnické zařízení pro péči o 
těžce zdravotně postižené děti, s kapacitou 
35 míst. 

Stavba byla slavnostně zahájena 3.10. 
2017 za účasti hejtmanky Středočeského 
kraje Jaroslavy 
Pokorné Jerma�
nové a náměstka 
pro oblast zdra�
votnictví Marti�
na Kupky. Stavba 
bude Středočeský 
kraj stát 48,7 mi�
liónů Kč a měla 
by být dokončena 
do září příštího 
roku.

Do zrekon�
struované budo�
vy v Choceradech se přestěhují děti z Dět�
ského centra Strančice a celý strančický 
odborný tým – zdravotní sestry, vychova�
telky, fyzioterapeutky, speciální pedagožky 
atd. Centrum bude stejně jako ve svém do�

savadním působišti pečovat o velmi malé 
děti se zdravotním postižením, o které se 
rodiče sami nezvládnou postarat. Přestav�
bou se celý areál léčebny má co nejvíce 
uzpůsobit specifickým potřebám těchto 
dětí. 

Stěhování je nutné vzhledem k  pro�
blému, který strančickému centru vyvstal 
kvůli restitucím – budovy ústavu jsou sice 
v majetku Středočeského kraje, ale přilehlé 
pozemky musely být navráceny původním 
majitelům, a tím pádem zde nebylo mož�
né zajistit další bezproblémové fungování 

centra.
Choceradská lé�
čebna je součástí 
naší obce více než 
sto let, řada na�řada na�ada na�
šich občanů na ni 
vzpomíná jako na 
své pracovní pů�
sobiště i jako na 
místo, kde nalez�
li ochotnou po�
moc, když jejich 
děti potřebovaly 
akutní ošetření. 

Jsme velice rádi, že tato významná budova 
v naší obci opět najde smysluplné využití a 
že bude sloužit znovu dětem.

Eva Bubnová, starostka obce

SPOLEČENSKÉ AKCE
listopad a prosinec

Čtení a promítání pro děti
ve čtvrtek 2. listopadu od 16.30 hodin 

v obecní knihovně (více na str. 5)

Den válečných veteránů
ve čtvrtek 9. listopadu od 10 hodin

 na návsi v Choceradech

Svatomartinská husa
v sobotu 11. listopadu od 12 hodin

na hřišti SK (více na str.5)

Deskohrátky
TJ Sokol  zve děti i dospělé do sokolovny

v neděli 12. listopadu od 16 do 18 h
Přijďte si zahrát deskové hry

Beseda v knihovně
s ing. Ivo Kořínkem

Koná se v sobotu 18. listopadu  od 17 h
v obecní knihovně (více na str. 5)

Slavnostní rozsvícení
 vánočního  stromu 

v sobotu 2. prosince od 16 hodin
na návsi v Choceradech

v sobotu 9. prosince od 17 hodin
na návsi v Samechově

Mikulášská besídka pro děti
Pořádají hasiči a obec

v pátek 8. prosince od 17 h v sokolovně

Turnaj ve stolním tenise
V sobotu 16. prosince od 10 hodin  

v klubovně SK Chocerady

Divadlo
OVJK zve do sokolovny na hru

„Slaměný klobouk“ Eugena Labicheho 
V sobotu 16. prosince od 19.30 hodin

Koncert ZUŠ
Ve čtvrtek 21. prosince od 18 hodin

ve školní jídelně

PŘESTAVBA LÉČEBNY ZAČALA

VOLBY 
V  naší obci se vo�

leb do Poslanecké sně�
movny Parlamentu 
České republiky, které 
proběhly ve dnech 20. 
a 21. 10. 2017, zúčast�
nilo 67% voličů. 

Výsledky voleb za 
obec Chocerady uvá�
díme v  tabulce (jsou 
zde uvedeny pouze 
strany a hnutí, které 
získaly v naší obci ale�
spoň jeden hlas). Cel�
kové výsledky voleb i 
přehledné výsledky za 
jednotlivé okrsky lze 
najít na www.volby.cz

Název strany/hnutí                               Celkem hlasů v %
ANO 2011 171 25.94
Česká pirátská strana 119 18.05
Občanská demokratická strana 74 11.22
Svoboda a přímá dem. � T. Okamura  53 8.04
Komunistická strana Čech a Moravy 51 7.73
Česká strana sociálně demokratická 50 7.58
TOP 09 46 6.98
STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 42 6.37
KDU � ČSL 12 1.82
Strana svobodných občanů 12 1.82
Strana zelených 9 1.36
REALISTÉ 8 1.21
ROZUMNÍ � stop migraci, diktátu EU 4 0.6
Občanská demokratická aliance 2 0.3
SPORTOVCI 2 0.3
Řád národa � Vlastenecká unie 1 0.15
CESTA ODPOVĚDNÉ SPOLEČNOSTI 1 0.15
Unie H.A.V.E.L. 1 0.15
SPR � RSČ  M. Sládka 1 0.15
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OPRAVY VODOVODU
V  minulém zpravodaji jsme informovali 
o tom, že nás v příštím roce čeká velká 
rekonstrukce a rozšíření vodojemů v 
Choceradech a na Komorním Hrádku. 
V tomto čísle bychom se rádi zmínili o 
opravách na vodovodním řádu. V minulých 
měsících nás několikrát potrápila porucha 
na potrubí zavěšeném u mostu přes řeku. 
Před několika lety zde již bylo provedeno 
„vyvložkování“ rovného úseku trubky 
pod mostem speciální technologií, která 
vnitřní povrch trubky zacelí a utěsní tak 
případné praskliny. Nyní přišel na řadu 
úsek uložený na betonovém ochozu 
směrem od Ostende k  břehu řeky. Zde 
bylo původní vedení úplně odstraněno 
a nahrazeno plastovým. Oprava tak byla 
dokončena v  celém rizikovém úseku, 
který přivádí vodu na Malou stranu a dále 
do čerpací stanice na Komorní Hrádek.

Při opravě povrchu v  ulici Na vinici, 
ke které se ještě vrátíme, byla povede�
na obnova úsekových uličních uzávěrů 
pro tuto část vodovodu. Samotná délka 
stavby se tím sice trochu prodloužila, ale 
provést tyto práce bylo nutné. Nefunkč�
nost původních šoupat se při každé poru�
še negativně projeví. Ještě před pár lety byl 
v  Choceradech stav takový, že reálně šlo 
použít pouze uzávěry u vodojemu, na návsi  
a sporadicky v několika málo případech na 
kraji ulic. Pokud tedy došlo k poruše v kon�
krétní ulici, musely být zbytečně odstaveny 
i další navazující ulice a domy. Podobný 
stav byl i v  Samechově, kde se nám však 

podařilo tento problém odstranit celkovou 
rekonstrukcí řadu a instalací zcela nových 
uzávěrů samostatně pro jednotlivé lokality.

Vždy se snažíme využít výko�
pových prací a uzavírky dané ulice  
a opravu šoupat spojit s  dalšími stavební�
mi pracemi. V západní části obce tak byla 
většina uličních uzávěrů opravena v  době 
stavby nové kanalizace. Na vinici tomu 
teď bylo podobně. Jiná věc jsou uzávěry 
domovních přípojek. V  mnoha ulicích se 
z  minulosti nacházejí pod vrstvou štěrku, 
nebo dokonce asfaltu a jejich použití je 

v podstatě nemožné. Opomenout nelze ani 
stáří většiny z nich a to, že ve většině pří�
padů s nimi nebylo otočeno i dlouhé roky. 
Nutno dodat, že domovní uzávěry jsou ve 
správě jednotlivých vlastníků domů, pro 
které jsou určeny! Kdo však alespoň jed�
nou ročně s uzávěrem preventivně otočí…? 
Přesto, pokud někde opravujeme povrch 
komunikace, všechny tyto domovní uzá�
věry zohledňujeme a osazujeme novými 
poklopy, aby bylo možné v  případě poru�

chy alespoň určit trasu přípojky. Děkujeme 
všem za pochopení při nutných odstávkách 
vody a při pracích s tím spojených.

MÍSTNÍ KOMUNIKACE
V  Choceradech od bytovek až po ko�

nec původního panelového úseku je již 
položen nový asfalt. Práce na opravě po�
vrchu trvaly i s náročnou přípravnou částí 
dva týdny. Po odstranění panelů přišla na 
řadu úprava pláně. Na několika místech 
se ukázalo nedostatečné podloží po výko�
pech z  minulosti a bohužel nám celý po�

vrch hodně rozbahnil déšť. Museli jsme 
se proto přizpůsobit počasí a pokračo�
vat v  přípravě i o víkendu. Pracovníci 
obce společně s  obsluhou bagru strávi�
li na této stavbě opravdu hodně hodin  
a odvedli velký kus práce. Zohledněny 
jsou nyní všechny kanalizační šachty a již 
zmíněné domovní uzávěry a nově opra�
vená úseková šoupata. Asfaltový povrch 
navazuje plynule na stávající sjezdy k do�
mům, a kdo měl zájem, nechal si na své 
náklady sjezd nově vyasfaltovat. 

Nový povrch dostala i komunikace, 
kterou nazýváme „Horní horní Lip�

ská“. Tedy úsek od křižovatky se stáva�
jící asfaltovou vozovkou v  Horní Lipské 
směrem k zástavbě pod polem. Místo avi�
zovaných panelů zde nakonec byl nově 
položen asfalt, a to v  nejhorším svažitém 
úseků, který byl opakovaně poškozován 
odtokem dešťových vod. Asfalt se na�
konec ukázal jako nejefektivnější řešení  
a díky novému povrchu už nebude dochá�
zet ke splavování štěrku a bahna směrem 
do obce.

Spousta z  nás dojíždí každý den přes 
Komorní Hrádek do Prahy po D1 či smě�
rem na Benešov. Určitě jste se již tedy se�
tkali se situací, kdy se před vámi z ničeho 
nic objevila záď nákladního automobilu 
parkujícího v pravotočivé zatáčce u Nahá�
če a dále podél celé komunikace až k od�
bočce na Hvězdonice. Kamiónová doprava 
je v dnešní době velmi bobtnající problém 
po celé republice a nejinak je tomu i u ná�
jezdu na D1 na 29. km. 

Nedávno instalované nové vodorovné 
značení situaci nevyřešilo a ani nezmírni�
lo. Řidiči kamiónů si nadále parkují, kde 
chtějí, a znečišťují tuto komunikaci a její 
okolí. Tento problém, jak se zdá, nemá 
řešení. Takže pokud tímto nebezpečným 
místem projedete bez nehody, ať už s  ři�
dičem nerespektujícím STOPku u výjezdu 
z přilehlé benzínové pumpy nebo s kamio�
nem zabírajícím polovinu silnice, nebojte 

se danou situaci ohlásit policii. Stačí 
volat linku 158 a upozornit na tyto 

řidiče nerespektující zákony.  Toto území 
spravují také přilehlá obvodní oddělení 
v Sázavě (tel. č.: 974 871 730) nebo v Čer�
čanech (tel. č.:974 871 720). Dále je možné 
volat přímo na Dálniční oddělení Mirošo�
vice D1 0�34 km na tel. č. 974 861 869. Po� Po�Po�
kud se nezačneme ozývat, nikdo tento 
problém řešit nebude. Nastává podzim a 
zima, kdy bude v  případě sněhu a náledí 
takřka nemožné při sjíždění z Komorního 
Hrádku na poslední chvíli včas zastavit. 
Myslete prosím tedy při jízdě tímto mís�
tem na to, že proti vám může jet například 
váš soused, který zde bezohledně parkující 
kamión neočekává … 

František Kříž

Pozn. Jsme velice rádi za tento článek, řešíme 
s  více občany problém kamiónů při sjezdu 
z  Chocerad na dálnici, někteří již napsali 
stížnosti na zodpovědná pracoviště Policie 

ČR, ale k nápravě nedocházelo.  Z podnětu 
obce bylo (již podruhé) svoláno dne 10. 8. 
jednání s MěÚ Benešov – zástupcem silnič-
ního správní úřadu, se Správou a údržbou 
silnic Benešov a s Policií ČR – se zástupcem 
dopravního odboru Benešov, kde na místě 
opět shlédli všichni poměrně nebezpečnou 
situaci, a po dohodě zúčastněných bylo navr-
ženo další dopravní opatření, které je již nyní 
při sjezdu viditelné. Dále budou umístěny 
dopravní značky se zákazem stání a upozor-
nění pro kamióny na neprůjezdnost silnice 
na Malé straně II/113 směr Vestec a dále na 
neprůjezdnost směr Růženín – Samechov  
po silnici III/11321. Zda tato další opatření 
pomohou, nevíme, a na závěr vás informuji, 
že nám bylo doporučeno volat Policii ČR 
(viz článek), neboť jiná opatření se již nedají 
provést a jen Policie ČR je kompetentní tuto 
situaci řešit. Prosíme vás tedy, pokud budete 
svědkem nebezpečné situace v  tomto úseku, 
volejte policii. 

Eva Bubnová, starostka obce

ZPRÁVY  Z  OBCE

NEBEZPEČNÉ KAMIÓNY

Příprava na asfaltaci v ulici Na vinici
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Asfaltace se týkala i poslední části 
ploch okolo školy. Nový povrch dostal 
dvůr směrem ke kotelně, kde je rovněž 
technické zázemí obce. Jedná se o po�
slední velkou plochu okolo školy, kde byl 
nevyhovující povrch zvětralého betonu. 
Současně při tom byl také zřízen nový 
asfaltový sjezd ke garáži u obecního úřa�
du. Využili jsme také asfalt, který zbyl na 
autech po skončení plánovaných úseků 
a vyspravili jsme parkovací záliv naproti 
úřadu a část prostranství před hřbitovem. 
I v tomto případě děkujeme všem, kterých 
se dotklo dopravní omezení za trpělivost 
a pochopení. 

V  nejbližší době dojde ještě k  jedné 
změně v rámci komunikací po obci. Praš�
ná cesta vyježdě�
ná v  minulosti 
po soukromých 
pozemcích od 
budovy dnešního 
Moutfieldu smě�
rem k  nové čis�
tírně bude zru�
šena a vlastníci 
těchto pozemků 
si nově oplotí 
své parcely v  pl�
ném rozsahu. O 
tom, že se jedná  
o cestu na ci�
zích pozemcích, obec dlohodobě ví a 
s  majiteli bylo domluveno, že cestu po�
nechají po dobu stavby nové čistírny, 
aby těžká stavební technika nejezdila 
přilehlou zástavbou. Nakonec tento stav 
vydržel díky vstřícnosti majitelů až do�
posud. Obecní pozemek, vedený v  ka�
tastru nemovitostí jako ostatní plocha, 
ostatní komunikace, vede po travna�
té ploše mezi budovou bývalého statku  
a stromořadím topolů. Přístupová komu�
nikace k zástavbě ve směru od fotbalové�
ho hřiště zůstane slepá. Bylo s  tím počí�
táno již při asfaltaci této vozovky, která je 
proto širší a na konci má obratiště, zajiš�
ťující otočení popelářů a zimní údržby.

ELEKTRIFIKACE SAMECHOVA
Před časem jsme informovali, že na rok 

2019 je společností ČEZ naplánovaná re�
konstrukce elektrického vedení v horním 
a dolním Samechově. V  současné době 
probíhá příprava projektu, kterou pro ČEZ 
zajištuje projekční kancelář Com – Pakt 
Energy, a. s. Majitelé domů jsou již o této 
skutečnosti informováni a mohli uplatnit 
svůj požadavek na nové přípojkové skříně 
pro jejich domy tak, jak jim to bude nejlé�
pe vyhovovat. Vydání stavebního povole�
ní je předběžně plánované na leden 2018. 

V  nejbližší době budou majitelům domů 
zaslány návrhy smluv o smlouvách budou�
cích na věcné břemeno pro umístění elek�
tro pilíře v  jejich oplocení. V  případě, že 
pilíř bude umístěn před oplocením, bude 
obdobná smlouva uzavřena s obcí společ�
ně se smlouvou na umístění kompletního 
nového vedení v zemi.

OPRAVA OBECNÍCH STUDNÍ
V každé části naší obce nalezneme ně�

kolik obecních studní, které v minulosti zá�
sobovaly obyvatele vodou. Některé z nich 
jsou využívány dodnes, a to pochopitelně 
především v místech, kde není obecní vo�
dovod. Většinou se však jedná o mělké ko�
pané studny a voda v  nich je z  dnešního 

pohledu považo�
vána za vodu po�
vrchovou. Z  to�
hoto důvodu se 
nejedná o pitnou 
vodu a všechny 
nesou označení 
„užitková voda“. 
K obci tyto vodní 
zdroje neodmy�
slitelně patří, a 
jsou�li pro oby�
vatele k  užitku, 
je dobré je udr�
žovat. Každý rok 

provedeme několik oprav čerpadel a ruč�
ních pump. V  letošním roce prošly větší 
opravou studny a jejich okolí ve Vlkovci „u 
Koubů“ a v Choceradech „u sodovkárny“. 
Jsou to nejen využívané studny, ale tvoří 
také pěkný stavební prvek ve venkovské 
krajině a zástavbě, který sem historicky 
bezpochyby patří.

DROBNÉ ÚDRŽBOVÉ PRÁCE
Na obecním úřadě byl v zasedací míst�

nosti instalován nový hlukově pohltivý 
strop z důvodu velmi špatné akustiky to�
hoto prostoru nejen při jednáních zastu�
pitelstva obce. 

V  budově rodinného centra a knihov�
ny bylo zrekonstruováno sociální zázemí, 
které zde bylo v původním již velmi nevy�
hovujícím stavu.

Na konci léta prošlo větší údržbou 
dětské oranžové hřiště u školy. Komplet�
ní opravou prošla lanová dráha, která má 
nové vodící lano i pojezd. Vyčištěny a 
doplněny byly všechny dopadové písko�
vé plochy a natažen byl nový plot smě�
rem k hřišti a v  dolní části i se sousední 
soukromou zahradou. Hřiště je pravidel�
ně kontrolováno odbornou firmou, kte�
rá neshledala žádné závady. Vzhledem 
k  opakujícím se situacím, kdy docházelo 

k ničení herních prvků a vybavení hřiště, 
je tento prostor nově monitorován rozšíře�
ným kamerovým systémem obce.

Nových vývěsních skříněk se dočkal dol�
ní Samechov u nádraží a také Vestec, kde 
byla vývěska nově umístěna na budově au�
tobusové čekárny. V brzké době budou na 
návsích v Choceradech, ve Vlkovci, Vestci 
i Samechově instalovány nové, malované 
turistické mapy okolí.

S  přicházejícím podzimem nás čeká 
hodně práce při údržbě veřejných ploch. 
Rádi bychom touto cestou opět poděkovali 
všem, kteří obci pomáhají a udržují si sami 
veřejné prostranství v okolí svých domů.

Martin Kůrka

V  nadcházejícím zimním období nás 
čeká po poradě s odborníkem kácení ně�
kterých stromů na veřejných prostran�
stvích naší obce. Jedná se zejména o stro�
my podél komunikací, kde se projevuje 
nepříznivě zasolení půdy po zimní údržbě 
vozovek a kde postupné chřadnutí dospě�
lo tak daleko, že už redukční a zdravotní 
řez nemá smysl, protože ani po prořezu by 
nemohla být zajištěna v  dostatečné míře 
bezpečnost osob a provozu na komunika�
cích. 

Přijdeme proto o další lípu v  aleji na 
Komorním Hrádku. Stará lípa byla v mi�
nulých letech vícekrát odborně prořezána, 
ale z koruny po odeschnutí její podstatné 
části nyní zbylo nebezpečné torzo. Kácet 
se bude také jedna z lip na návsi ve Vestci. 
Je to lípa už svým založením s méně sta�
bilní � čtyřkmennou korunou. Dva z těch�čtyřkmennou korunou. Dva z těch� korunou. Dva z těch�
to kmenů jsou nyní již téměř uschlé a zby�
tek koruny by po odstranění suchých částí 
měl silně vychýlené těžiště, proto bylo 
rozhodnuto o kácení. Jeden silně pro�
schlý strom zmizí i ze samechovské návsi, 
zde to bude kaštan, který má celou horní 
třetinu koruny suchou a po případném 
prořezu by z něj zbylo smutné torzo.

Suché roky se zřejmě podepsaly na 
topolové aleji podél budovy Mounfieldu, 
většina z celkového počtu jedenácti stro� z celkového počtu jedenácti stro�stro�
mů je již buď téměř, nebo z  velké části 
suchá a vitalitu stromů snižuje i hniloba. 
V zájmu toho, aby nedošlo k postupnému 
odstranění zeleně v  této lokalitě bez ná�
hrady, rozhodli jsme se alej pokácet na�
jednou a vysadit zde hned nové stromy. 
Výsadba bude provedena na jaře v rámci 
Dne Země.

Klára Růžičková

ČEKÁ NÁS KÁCENÍ 
RIZIKOVÝCH STROMŮ

Nová asfaltová cesta u bytovek
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Pravidelně se opakují situace, kdy po 
dešti přichází „překvapivě“ nějaká kala�
mita v podobě splavených polí a následně 
poškozených nebo neprůjezdných cest a 
silnic, poškozených zahrádek a objektů atd. 
U nás se tak stalo naposledy v létě 11. 
srpna, kdy po jednodenním dešti se 
ocitl Vestec pod nánosem bahna. Před 
rokem podobný nevinný déšť spláchl 
velké množství ornice z polí pod On�
dřejovem a Komorním Hrádkem…

Splachování půdy je do určité míry 
přirozený jev, lze ho ale výrazně ome�
zit, anebo podpořit. V naprosté větši�
ně případů není příčinou kalamitních 
situací „extrémní“ počasí, ale dlou�
hodobě nevhodné  obhospodařování 
zemědělské půdy. Obrovské půdní 
bloky, které jsou pozůstatkem socia�
listického hospodaření, přinášejí stá�
le stejné riziko toho, že ve „špatnou“ 
dobu – např. po čerstvé orbě nebo osetí 
– přijde déšť a ten splachem ornice z příliš 
velké nechráněné plochy způsobí onu „ne�
čekanou“ kalamitu. Máme největší půdní 
celky v Evropě, a to navíc v členité krajině! 
Pro srovnání, průměrná plocha pozemků 
se zvýšila z 0,23 ha v roce 1948 na cca 20 ha 
v současnosti. A to ještě jsou často sousedí�
cí bloky osévány jednou plodinou! K tomu 
si přičtěme úbytek organické hmoty a de�

gradaci půdní struktury (zejména zmenše�
ní pórovitosti vlivem těžké mechanizace), 
to vše problém nedostatečného zadržení 
vody v krajině ještě zhoršuje.

Pro velké zemědělské společnosti je stá�

le obhospodařování velkých pozemků po�
mocí velkých strojů prioritou, protože je 
organizačně i technicky jednodušší a eko�
nomicky výhodnější. To je ale možné jen 
proto, že se nepočítají ztráty za způsobené 
škody! Podle odhadů odborníků se škody 
každoročně vyšplhají na 9 miliard korun. 
Bohužel stále mnoho lidí navíc vnímá tuto 
situaci jen jako škody, které se za peníze 

dají napravit, skutečná škoda je však těž�
ko vyčíslitelná – vždyť centimetrová vrstva 
půdy vzniká (v závislosti na podmínkách) 
minimálně sto let. 

O ohrožení a devastaci půdy se hovoří 
už dlouho, dnes už se toto téma dostává i 
do novin a zabývají se jím ministři, ale tlak 

velkých zemědělských společností na 
udržení stávajícího stavu je obrovský, a 
tak potřebná opatření motivující k še�
trnému hospodaření zůstávají v  ne�
dohlednu (letos byla např. odsunuta 
protierozní vyhláška, která měla platit 
už od léta). Aspoň něco se ale dělat dá. 
Každou případnou další erozní situaci 
budeme hlásit do systému, který vznikl 
ve spolupráci Státního pozemkového 
úřadu a Výzkumného ústavu meliora�
cí a ochrany půdy. Projekt Monitoring 
eroze zemědělské půdy slouží k hláše�
ní, evidenci a vyhodnocování erozních 
událostí a je podkladem pro přípravu 

protierozních opatření.
A každý z nás může přispět k aspoň 

malým změnám, když si budeme všímat 
krajiny kolem nás, zajímat se o to, co a jak 
zemědělci zaseli nad naší vesnicí, upozor� zaseli nad naší vesnicí, upozor�
ňovat na špatný stav ve svém okolí. Každá 
drobná změna je lepší než lhostejně čekat, 
až bahno připluje znovu, a třeba i na vaši 
zahradu.

Klára Růžičková

letos jsme si s manželem udělali radost a 
pořídili jsme si pejska. Když pejsek trochu 
povyrostl a zahrádka mu přestala stačit, 
začali jsme s naším pejskem chodit na pro�
cházky po Choceradech. Ale na procház�
kách jsme byli velmi zklamaní. Nacházeli 
jsme plno hromádek po vašich miláčcích. 
Bláhově jsme si mysleli, že každý páníček 
tu hromádku po svém pejskovi uklidí. 
Nejhorší je, když tu hromádku necháte na 
chodníku, kde chodí rodiče s dětmi, nebo 
děti samotné. Nedávno jsme s manželem 
viděli pěkně velkou hromádku přímo na 
chodníku před školou. Vždyť všude jsou 
koše, kde jsou sáčky na psí exkrementy, a 
navíc snad není takový problém, když jdu 
s pejskem ven, si strčit do kapsy igelitový 
pytlík. To mě už naštvalo, a proto jsem se 
rozhodla vás pejskaře, kteří chodí s pejsky 
všech velikostí po Choceradech, požádat, 
abyste po svých miláčcích uklízeli. U vás 
doma byste to po nich také uklidili. A by�
dlíte v  Choceradech, kde jste také doma. 
Tak jaký je v tom rozdíl. 

Děkuji Markéta Smolíková

Dne 31. 8. 2017 došlo k vyhlášení pro�
gramu „Výměna zdrojů tepla na pevná 
paliva v rodinných domech ve Středočes-
kém kraji 2017 – 2019“. Díky ní si mohou 
obyvatelé Středočeského kraje zažádat o 
příspěvek na výměnu kotlů na tuhá paliva 
s ručním přikládáním v 1. a 2. emisní tří�
dě dle ČSN EN 303�5. Podpořena tak bude 
realizace výměny zdroje tepla na pevná pa�
liva s  ručním přikládáním za tepelné čer�
padlo, kotel výhradně určený pro spalování 
biomasy, automatický kotel na uhlí a bio�
masu či plynový kondenzační kotel. Dotace 
se pak nevztahuje na výměnu kamen, krbo�
vých kamen a krbů, a to i v případě, že slou�
ží k primárnímu vytápění objektu. Finanč�
ní podpora může dosáhnout výše 75  000 
Kč až 120 000 Kč, a to podle kategorie nově 
pořízeného tepelného zdroje.

Podmínkou k získání podpory je splnění 
směrnic EU (ekodesign) pro nové zdroje. 
K prokázání emisní třídy 1. a 2.  je žadatel 
dále povinen přiložit k  žádosti doklad o 
kontrole technického stavu a provozu kot�
le. Jedná se o revizní zprávu, kterou byli 
všichni majitelé kotlů na tuhá paliva o pří�
konu 10 – 300 kW napojeného do komína 

a otopnou soustavu povinni si nechat zpra�
covat do konce roku 2016. Pokud fyzická 
osoba tímto dokumentem nedisponuje, lze 
jej u zdrojů nahrazených před 31. 12. 2016 
zaměnit za jiný doklad prokazující třídu 
kotle (fotografie štítku kotle, návod k  ob�
sluze či jiné dokumenty), v případě kotlů, u 
kterých třída nebyla stanovena lze nahradit 
čestným prohlášením o tom, že je třída kot�
le neznámá. 

Výměnu starého kotle na ruční přiklá�
dání mohou realizovat fyzické osoby na 
území Středočeského kraje, a to pouze ve 
vybraných  objektech, kterými jsou rodin�
né domy, objekty k  bydlení a zemědělské 
usedlosti s maximálně třemi bytovými jed�
notkami podle listu vlastnictví z  Katastru 
nemovitostí. Dotace se naopak nevztahuje 
na rekreační objekty. Zásadní novinkou je 
také to, že žádost o podporu se nově po-
dává pouze elektronicky. Příjem žádostí 
bude zahájen dne 4. 10. 2017 od 8,00 hod. 
a ukončen 29. 6. 2018 ve 14,00 hod., nebo 
do vyčerpání určených finančních zdrojů. 
Všechny další informace se můžete dozvě�
dět na webových stránkách Středočeského 
kraje. 

VÁŽENÍ  PEJSKAŘI ,

PŮDA NÁM MIZ Í  PŘED OČIMA

KOTLÍKOVÉ DOTACE PRO OBČANY

Půdní eroze v poli nad Vestcem



Choceradská pouť se historicky konala 
u řeky Sázavy pod hotelem Ostende, s ob�
novením tradice se po třiceti letech pouť 
vrátila na stejné místo, ale v loňském roce 
vzhledem ke změně vlastníka hotelu Os�
tende pouť nebyla a obec hledala pro ni 
nové místo.  Byli jsme velice rádi, že SK 
Chocerady na poslední chvíli v  roce 2016 
poskytlo zázemí alespoň na pouťovou zá�
bavu. A tak v  letošním roce jsme se roz�
hodli s provozovatelem poutě pro umístění 
atrakcí nově v areálu školního hřiště. 

Byl to trochu skok do neznáma, ale 
provedli jsme úpravy terénu a vjezdu do 
areálu, umístili atrakce i podium pro so�
botní zábavu.  Z  velice pozitivních reakcí 
návštěvníků máme radost, potěšilo nás, že 
si všichni pouť i zábavu užívali a že díky 
téměř rodinnému zázemí a úzkému propo� zázemí a úzkému propo� a úzkému propo�
jení poutě i sobotní večerní zábavy se po�
dařilo vytvořit opravdu hezkou atmosféru. 
Díky tedy všem, kteří jakýmkoliv způso�
bem pomohli!!!

Eva Bubnová, starostka obce

u �

Knihovna zahájila podzimní sezónu 
přednášek kurzem první pomoci s MUDr. 
Gabrielou Andonovou, choceradskou ro�
dačkou a vnučkou primáře místní léčeb�
ny dr. Musila. Kurz s  podtitulem „Ty to 
zvládneš!“ byl hojně navštívený. Všichni 
se shodli na tom, že je dobré být v životě 
připravený i na krizové situace a zejména 

si tuto přípravu pochvalovali ti, kdo pracují 
s malými dětmi.

V listopadu bude pro velký ohlas násle�
dovat pokračování besedy s Ivo Kořínkem 
o starých Choceradech. Srdečně zveme 
všechny, koho zajímají příběhy chocerad�
ských statků, usedlostí a domů, v  sobotu 
18. 11. od 17.00 k nám do knihovny. 

V  podzimním pošmourném počasí za�  podzimním pošmourném počasí za� za�
čínáme také s  oblíbeným programem pro 
nejmenší – první Čtení a promítání s Kře� první Čtení a promítání s Kře�

mílkem a Vochomůrkou od Václava Čtvrt�
ka proběhne 2. 11. od 16.30 hodin. Přichys�
tané bude tematické občerstvení a výtvarná 
minidílna. Zveme všechny malé děti s rodi�
či i prarodiči, program je vhodný pro děti 
od 3 let.

Z  knihovny si můžete od listopadu 
přinést domů novinku, nabízíme krásné 

záložky, které v  létě vyrobily děti 
ze čtenářských kroužků a ze ZUŠ. 
Záložky byly dlouho vystavené za 
oknem knihovny, nyní jsou k dispo�
zici zdarma na požádání v  knihov�
ně. Děkuji všem dětem a věřím, že 
i jim přinese radost, když jejich díla 
budou k užitku.

Dny jsou kratší, deštivých a chlad�
ných podvečerů přibývá, zkuste si 
je zpříjemnit společenskou hrou z 
knihovny. Seznam všech her, stejně 
tak i informace o akcích knihovny 
najdete na webu obce nebo ve vývěs�
ce. Sledovat knihovnu můžete i na 
Facebooku.
Závěrem bychom chtěli poděko�

vat paní Janě Fořtové za velké 
množství nových krásných knih 
pro děti, které do knihovny vě�
novala, stejně tak děkujeme za 
knižní dary panu Martinu Sme�
tanovi a slečně Kristýně Suku�
pové.

Přijďte na podzim do knihov�
ny, těšíme se na vás.

Lucie Vrtalová

Významná životní jubilea 

Se souhlasem jubilantů uvádíme významná životní výročí  
našich spoluobčanů

Září 2017
Horáková Marie, Vlkovec, 65 let

Snoeková Jaroslava, Chocerady, 90 let
Šiňor Josef, Vestec, 75 let

Svoboda Stanislav, Chocerady, 70 let
Doležalová Marta, Chocerady, 85 let

Švajglová Věra, Chocerady, 75 let
Sukupová Iva, Chocerady, 65 let

Říjen 2017
Krejcárková Anežka, Chocerady, 70 let

Hušek Miroslav, Chocerady, 65 let

Všem oslavencům přejeme hodně zdraví, štěstí a osobní 
spokojenosti 

Obecní úřad Chocerady

SK CHOCERADY 
zve na kulinářské akce

Svatomar t inská  husa
11.11.2017

Přihlaste se do soutěže o nejlepší Svatomartinskou husu 

a přineste svojí pečínku již v 12:00 hodin na hřiště do Chocerad 
a vy ostatní zavítejte ochutnat kulinářská díla vašich sousedů.

Porce husičky bude za příznivou cenu, husu soutěžícím 
zajistíme, její příprava a přílohy dle uvážení. Hus bude 
dostatek, akce potrvá až do večerních hodin, můžete zavítat 

i na večeři.

Z důvodu včasného objednání hus přihlášky soutěžících 
nejpozději do 3.11. 2017 na telefonním čísle 602 415 786, 

nebo e-mail: stavby.kocabek@seznam.cz

Staročeská  zab i jačka
 9. 12. 2017

Přijďte ochutnat pravou českou zabijačku.
Jitrnice, jelita, ovar, tlačenka, guláš za lidové ceny. 

Začínáme v 10:00 hodin

Choceradský zpravodajChoceradský zpravodaj

POUŤ  U  ŠKOLYKNIHOVNA CHYSTÁ  DALŠ Í  AKCE

Záložky vyrobené dětmi
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K účasti na sletové štafetě, která symbo�
licky zahajuje rok příprav a nácviků na Vše�
sokolský slet 2018, jsme se rozhodli nejen 
proto, že v naší jednotě nacvičujeme 
skladbu „Ženobraní“. Společné akce 
máme rádi a k tomu setkávání s lidmi 
z jiných sokolských jednot bývá milé 
a inspirativní. Takže jsme nelitovali 
času a v pátek 21. září jsme se zúčast�
nili programu v Tyršově domě v Praze 
a v neděli jsme vyrazili po naplánova�
né trase z Chocerad do Říčan. 

Ačkoliv nám počasí moc nepřálo, 
od rána drobně pršelo, naší náladu to 
vůbec nezměnilo. Ani to, že nás při�
šly ze spoluobčanů podpořit pouze 
dvě maminky s dětmi v kočárku. S 

úsměvem a připravenou pláštěnkou jsme 
sedli na kola vybavená vlaječkami, a vyjeli 
v počtu 9  kurýrů  směrem do Pyšel.   Tam 

po dobrém obědě ve společnosti místních 
sokolů se přidali další 3 kurýři a pokračo�
vali jsme dále do Říčan. Počasí se trochu 
umoudřilo, a hned se jelo veseleji. V Říča�
nech nás vřele přivítali, k nám se připojili 

další naši členové, kteří přijeli autem 
a společně jsme se zúčastnili předání 
štafety a sletových poselství a také 
připraveného programu. Jako náš 
příspěvek jsme zatančili Českou 
besedu v krojích.

Z této akce  máme všichni moc 
dobrý pocit, navíc snad přispěla 
k budoucí přátelské spolupráci s další 
jednotou naší župy. Také moc děkuje�
me Mirce Bažantové a dětem, že nám 
připravili moc krásný transparent.

Za TJ Sokol Chocerady Ivana Černá

Výtvarný obor ZUŠ
Jen co jsme se stačili na začátku roku 

rozkoukat ve škole, jeli jsme s dětmi z 5. a 
6. třídy na exkurzi do Národní galerie. Ve 
Veletržním paláci jsme zjistili, že barva se 
může měnit působením světla, že objek�
ty mohou přijímat barvy z okolí a jak toto 
nové poznání ovlivnilo impresionisty.

V prosinci nás čeká NaFilm – Národní 
filmové muzeum a pokročilá dílna anima�
ce. S  mladšími dětmi pojedeme do Kutné 
Hory – do Galerie Středočeského kraje � 
tentokrát tam na nás čeká „Cesta za sny“. 
Na jaře máme v  plánu vyrazit do Plzně a 
prozkoumat dílo klasika moderní architek�
tury Adolfa Loose. Chceme tak 
navázat na loňskou úspěšnou 
exkurzi do brněnské M�llero��llero�llero�
vy vily. A nakonec, až se trochu 
oteplí, vyrazíme do zoologické 
zahrady a opět se skicákem a 
papíry a budeme se nejen dívat, 
ale taky kreslit.

Výtvarka � to nejsou jen 
výpravy za poznáním. Ale taky 
dívání se, pozorování, porovná�pozorování, porovná�
vání, přemýšlení, dále kreslení, 
malování, rozvíjení grafomoto�í grafomoto�grafomoto�
rických dovedností, kreativity a 
imaginace. Jestliže moderní pe�
dagogika usiluje o tzv. činnostní učení (děti 
se učí prostřednictvím praktických činnos�
tí), výtvarná výchova s  tímto konceptem 
pracuje již dlouho. Možná si můžeme pře�
číst elaboráty o míchání barev, ale vsadím 
se, že lépe se naučíte barvám rozumět, když 
do nich namočíte štětec.

Ale z  jakého důvodu je zejména dnes 
důležité rozumět obrazům, ať už těm 
v galerii nebo i všem ostatním okolo nás? 

V dnešní době jsme zaplavováni „obrazy“, 
které na nás působí velice silně a my ani ne�
víme proč. Obrazy na nás útočí z internetu, 
reklamy, novin, časopisů i televize. Dokon�
ce se můžeme sami stát jejich tvůrci – vět�
šina z  nás má fotoaparát ve svém mobilu. 
Za poslední dva roky vzniklo ve světě tolik 
fotografií, jako nafotilo celé lidstvo za celou 
dobu od vynálezu fotografie!

Určitě je dobré být před obrazem. Ale 
ještě lepší je být v  obraze! Poučit se prin�
cipy, které během staletí vymysleli umělci. 
Poznat je, nechat se do nich zasvětit, rozší�
řit své vidění a poznání a především je vyu�
žít v obrazové komunikaci.

A na závěr záznam rozhovoru s dětmi z 
2., 3., a 5. třídy (doslovný přepis):
Proč tě baví výtvarka?
Ben: Protože se učím čím dál tím líp kreslit 
lidi. 
Honzík: Já mám rád výtvarku, protože se 
dozvím různý nový výtvarný věci a tech�
niky. 
Andělka: Protože se tam můžu něco na�Protože se tam můžu něco na�
učit o výtvarce a protože mě baví malovat a 

můžu si tam vymyslet nějaký věci.
Maruška: Protože je to kreativní a hodně se 
tam používá fantazie. 
Anička: Protože se tam učím nový věci, tře�
ba o malování, a protože tam třeba maluje�
me různý věci a vyrábíme něco z keramiky. 
Gaia: Protože můžeme hodně kreslit a ma�
lovat. 
David: Protože chci bejt malířem, abysem 
moh třeba ty obrazy dávat do restaurací 
anebo je dávat někam na charitu. 
Petr: Protože mě baví vypracovávat věci, 
aby byly pěkný. 
Hanička: Mě baví výtvarka, protože ráda 
kreslím. 
Jeník: Protože si můžeme něco vyrobit 

v keramické dílně a můžeme si 
to třeba dát na výstavu a ukázat 
to třeba babičce nebo dědovi. 
Lukáš: Protože tady děláme ně�
jaký takový díla. 
Adam: Protože tady děláme vel�
ké obrazy a mně se to všechno 
líbí a taky se mi líbí, že tady ma�
lujeme štětcem. 
Vojta: Protože mě baví, že můžu 
kreslit, co je okolo mě. 
Viktorka: Mě baví výtvarka, 
protože ráda kreslím a vyrábím. 
Terezka: Výtvarka mě baví, pro�
tože máme dobrou paní učitel�

ku a můžeme kreslit i temperama. 
Martin: Mě baví výtvarka, protože rád kres�
lím různý věci i sebe.

Vážení čtenáři, přeji vám všem krásný 
podzim, (ten choceradský je nádherně ba�(ten choceradský je nádherně ba�
revný a určitě stojí za to),

Mirka Bažantová, 
učitelka výtvarného oboru ZUŠ

JSEM V OBRAZE,  ANEB VÝT VARKA NÁS BAVÍ

SLETOVÁ ŠTAFETA NÁS ZAVEDLA DO ŘÍČAN
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Na konci srpna uspořádal náš klub 
v krásné a nově zrekonstruované tělocvič�
ně ZŠ Chocerady denní příměstský tábor 
formou soustředění dětí ze sportovních 
kroužků karate a basketbalu ze ZŠ Choce�
rady a dětí z klubu karate a sebeobrany ze 
ZŠ Jižní IV na Spořilově. Počasí jsme měli 
nádherné, takže jsme většinu času trávi�
li na hřišti před školou a absolvovali tam 
většinu atletického desetiboje i míčových 
her. Uznání zaslouží naši trenéři, kteří se 
věnovali 35 mladým sportovcům 8 hodin 

denně. Trénovali jsme třífázově po dvou 
hodinách a všichni zúčastnění odvedli ma�
ximum svých sil. Vyčerpali jsme napláno�
vaný tréninkový plán beze zbytku. 

Uskutečnilo se první fotbalové utkání 
Praha 4 vs. Chocerady.  Po urputném boji v 
30° C se borci obou týmů překonávali v na�
sazení i obětavosti a oba brankáři často na 
poslední chvíli uchránili čisté konto svých 
týmů.  Historická premiéra tak skončila 0:0. 
Všichni se už těšíme na odvetu. Pozornost 
si zaslouží choceradské družstvo basketbalu. 

Na loňském Campu 2016 porazily Cho�
cerady Prahu 4:2 a letos 20:2. Markantní 
zlepšení je vidět nejen na výsledku utkání, 
ale především na herním projevu a nad�
šení mladých basketbalistů i basketbalis�
tek Chocerad. 

V doplňování energie nám významně 
pomohly kuchařky školní jídelny. Paní Hla�
váčková nám předložila takové menu, že na 
něj naši Pražáci budou ještě dlouho vzpo�
mínat. Dopolední a odpolední svačiny nám 
zase každý den přichystala paní Kůdelová 
z Krámečku u Hanky na návsi. Její obložené 
bagetky měly velký ohlas a děti si už pře�už pře�
dem zamlouvaly možný přídavek. Na konci 
každého dne pak bylo předávání krásných 
cen těm nejúspěšnějším sportovcům za 
jejich snahu a předvedený výkon. Krásné 
poháry si odneslo 16 atletů vítězných bě�
žeckých štafet. Hlavní cenu pro nejúspěš�
nější z  úspěšných vybojovala choceradská 
děvčata � sestry Anička a Lucie Plášilovy a 
Veronika Šandová.  

Poděkování náleží především vedení 
OÚ Chocerady a ZŠ Chocerady za poskyt�
nutí prostorů tělocvičny,  školního hřiště a   
jídelny, MŠMT za poskytnutí neinvestiční 
dotace na podporu sportovních aktivit dětí, 
a MÚ Praha 4 za dotaci na podporu volno�
časových sportovních aktivit dětí.
 

Viktor Vejvoda – předseda klubu

Když se v pondělním ránu 21. srpna se�
šly děti na našem prvním táborovém dnu, 
netušily ještě, že nás společně čeká ne pou�
hých pět dnů, ale přímo „Dva roky prázd�
nin“. Tedy leckdo by to sice uvítal, ale přeci 
jen popravdě, bylo to pouze motto našeho 
tábora a dobrodružný příběh Jule�
se Vernea nás pak provázel po celý 
týden.

Čtyři lodní posádky spolu 
soutěžily o to, jak dobře si pove�dobře si pove�
dou v životě na ostrově, na kterém 
„jsme ztroskotali“. Body ze soutěž�
ních her měly možnost zužitkovat 
v  celotáborové hře při budování 
svých osad na ostrově, a tím si třeba 
vylepšit své celkové umístění. 

Přijali jsme letos rekordní po�
čet – 40 dětí, a to jsme ještě bohu�
žel museli několik dalších zájemců 
už odmítnout. (Takže příští rok 
se hlaste raději s  předstihem.) Při 
tomto počtu dětí jsme měli trochu 
obavy, aby vše proběhlo bez problémů a 
v  pohodové atmosféře, ale nutno říci, že 
všechny posádky byly téměř vzorné, sna�
žily se nejen dodržovat disciplínu a zís�

kávat co nejlepší umístění v  soutěžních 
hrách, ale byly prostě hodné… Např. va�
ření buřtguláše na čtyřech ohních ve čty�
řech kotlících proběhlo v  takové pohodě, 
že jsme se nestačili divit. Velkými pomoc�
níky byli při všem dění kapitáni Matěj, 

Johanka, Honzík a Štěpán, kteří se ukázali 
tak zodpovědnými veliteli svých skupinek, 
že už nám v  nich rostou možná budoucí 
posily týmu vedoucích

Počasí nám opravdu přálo, a tak jsme 
největší část společného času prožili venku 
v přírodě, jak se na správné táborníky slu�
ší, a při mnoha hrách si děti vyzkoušely, že 
přežití na pustém ostrově není procházka 
růžovým sadem. Užili jsme si ale i spoustu 
legrace, zejména díky našim mladým ve�

doucím, a výborné obědy v Penzionu 
Jaro se rozhodně nepodobaly nějaké 
nouzové stravě – paní Dolejšové moc 
děkujeme za to, že si poradila s  tak 
vysokým počtem hladových troseč�
níků. Také bychom rádi poděkovali 
paní Hrdinové a panu faráři za to, že 
nám umožnili pobývat s dětmi na far�
ní zahradě. Bylo moc příjemné trávit 
s dětmi polední klid pod stromy.

Z tohoto tábora jsme si my, vedou�
cí, odnesli hodně dobré nálady a tak 
doufáme, že se v  příštím roce zase 
sejdeme v  podobné pohodě. Těší se 
Káťa, Bára, Vítek, Vojta, Ivana, Růže�
na, Martina a Klára. Pokud byste chtě�
li nasát něco z prázdninové atmosféry 

našeho tábora, fotky jsou k prohlédnutí na 
stránkách TJ Sokol Chocerady.
Za tým vedoucích 
                                             Klára Růžičková 

DVA ROKY PRÁZDNIN  S  TJ  SOKOL 

KARATE MASADA -  LETNÍ  CAMP 2017



10. září zažil stadion SK Chocerady ne-
všední událost, když pohostil slavnou fotba-
lovou apolečnost AMFORA Praha. Akci k 
příležitosti 700-stého utkání Amfory pořá-
dala ve spolupráci s SK Chocerady společ-
nost PRO-DOMA. 

Celé akci předcházelo již na jaře hledá�
ní stadionu v našem regionu a měli jsme to 
štěstí, že byl vybrán stadion právě zde u nás 
v Choceradech. Poděkování patří především 
Josefu Mařincovi, bývalému zdejšímu ob�
čanovi, který za firmu Pro�Do�
ma akci sjednal a v jejím jménu 
dodal velkolepou sponzorskou 
nabídku ve formě materiálové 
pomoci k zvelebení stadionu. A 
tak léto naplněné brigádami čle�
nů SK a dalších dobrovolníků ve 
svém téměř závěru dopřálo ještě 
z posledních svých sil této akci 
celkem přijatelné počasí.

Choceradský fotbalový sta�
dion tedy  přívítal společnost 
Amfory, která sdružuje mnoho 
známých fotbalistů a s nimi herců a VIP 
osobností, a jedenáctku proti, tj. fotbalový 
tým Pro�Doma v roli týmu domácích. Nestá�
vá se často, že by po choceradském trávníku 
běhalo hned sedm slavných fotbalistů, inter�
nacionálů, většinou někdejších mistrů Evro�
py, tudíž jsme mohli obdivovat fotbalový um 
a fandit takovým hvězdám, jakými jsou Ka�
rol Dobiáš, Antonín Panenka, Petr Rada, Jan 
Berger, Přemysl Bičovský, Jan Fiala, Tomáš 
Řepka, Petr Steiner, Jiří Ševčík či Jan Weber. 
Tým fotbalových hvězd doplnily další osob�
nosti, a to z hereckého nebe � Roman Ska�
mene, Jan Rosák, Lukáš Pavlásek, Vladimír 
Hron a Jiří Zonyga. O slavnostní výkop se 
postarali Karel Šíp, Jaroslav Satoranský a bo�
hužel již stárnoucí, přesto ale milý a usměvy 
rozdávající Karel Štědrý. Samostatným výko�
pem přispěla již v průběhu zápasu opozdivší 
se atraktivní herečka Alice Bendová. 

Zápas řídila trojice ex�ligových rozhod�
čích s hlavním Pavlínem Jirků, který dodal 
po sportovní stránce zasvěceně, ale přitom 
velmi vtipně přitažlivý říz zápasu a o vý�
sledné skóre 6 ku 5 v prospěch Amfory se 
postaral hatrickem fotbalově výtečný Michal 
Jiráň. Hlavnímu zápasu předcházela simul�
tánní dvě utkání fotbalových nadějí – žáč�
ků přípravky SK Chocerad a Pro�domy a v 
rámci zábavy nechyběla ani soutěž v hraní 
si s fotbalovým míčem pro přítomné děti, ve 

kterém dominoval mistr světa v žonglová�
ní s míčem Jan Weber. Celý průběh skvěle, 
pohotově a vtipně moderoval ostřílený „šéf “ 
a hrající kouč Amfory Petr Salava, když na 
některé fotbalové okamžiky propůjčil mik�
rofon na trávníku střídajícímu fotbalovému 
komentátorovi Václavu Tittelbachovi a do�
konce se k mikrofonu dostavil i legendární 
fotbalový komentátor Karol Polák v podání 
též hrajícího známého imitátora Vladimíra 
Hrona. 

O autogramy hvězd nebyla nouze, všichni 
slavní protagonisté je všem, kdo o ně požá�
dali, ochotně s úsměvem rozdávali. Nešetřili 
ani slůvky v mnoha rozhovorech, čímž po�
těšili obzvláště přítomné fanoušky fotbalu. 
V předprodeji 300 prodaných vstupenek 
nestačilo, a přestože dalších 300 míst rezer�
vovaných pro VIP se zřejmě neuplatnilo, 
můžeme konstatovat, že stadion naplnilo 
postupně odhadem celkem na 500 až 600 
návštěvníků. O občerstvení se vzorně posta�
ral SK, a kdo měl štěstí anebo si zajistil VIP 
vstupenku či někoho zvláštní přízeň, mohl 
využít přítomný catering včetně vedlejší spo�
lečenské zábavy. K potěšení dětí, ale i někte�
rých dospělých, měly místo v areálu stadionu 
i některé atrakce, které doplnily celý program 
k volné zábavě.   

Mimořádně zdařilá akce, ve které ne�
chybělo slosování vstupenek a ceny z něho, 
pohoštění zahrnuté do ceny vstupenky a sle�
venka k nákupu ve stavebninách Pro�Doma, 
to vše byl jen další dar přítomným. Za výteč�
né zvládnutí hladkého průběhu akce patří 
jistě velké poděkování všem, kteří se o akci 
postarali, a zvláště hostitelům, tj. výboru SK 
Chocerady, jeho členům a dalším dobrovol�
níkům, a nezbývá než si přát, aby z malých 
fotbalových chlapců, kteří se předvedli, vzešli 
do bodoucna hráči SK, a podobné akce na 
choceradském stadiónu se opakovaly.

O závěrečné slovo k akci jsme požádali 
MILANA KOCÁBKA, předsedu SK Cho-
cerady, jehož a všechny členy i nečleny, kteří 
se na přípravách této akci spolupodíleli, lze 
jen pochválit.      
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AMFORA V CHOCERADECH ANEB PRO-DOMA JAKO DOMA

Musím uznat, že nás tato akce stála mno�
ho sil, a děkuji všem, kteří se na ní podíleli, 
vždyť pro mnohé se stal areál hřiště toto léto 
doslova přechodným domovem. Zejména 
příprava akce a rozsah provedených prací, 
které se  povedlo zrealizovat, nemá v posled�

ní době obdoby. Těší mě reakce 
lidí, kteří jsou právem hrdí, jaký 
krásný sportovní stánek Choce�
rady mají, ale zejména je to velký 
přínos pro naše členy, diváky a 
hráče do dalších let, s lepší kva�
litou sportovního zázemí přijdou 
i sportovní úspěchy. Nemohlo se 
samozřejmě stihnout vše, do bu�
doucna nás čeká předělání oplo�
cení, dodělat úpravy povrchů na 
tribunách, umělé zavlažování... 
Do konce roku budeme realizo�

vat nové přípojky vody a elektřiny s instalací 
nových světel na plochu hřiště a parkoviště.

Ještě bych se chtěl vrátit k samotné akci 
10. září, překvapilo mě, v  jaké pohodě vše 
proběhlo, ač to ráno nevypadalo, tak vyšlo i 
počasí. Diváci nadšeně fandili a byla to tako�
vá pěkná sportovní neděle.

Ivo Kořínek a Milan Kocábek


